
PROTOKÓŁ Nr 72/2023 
LXXII sesji Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice 

z 6 listopada 2023 r. 
Miejsce obrad – Filia nr 16 Biblioteki Raczyńskich przy ulicy Muszkowskiej 1a 

  
1. Otwarcie sesji, powołanie protokolanta, przedstawienie porządku obrad. 
Sesja rozpoczęła się o godz. 19:18. Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady 
Osiedla p. Przemysław Polcyn. Przewodniczący Rady powitał zebranych, stwierdził obecność  
8 radnych. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano  
p. Sulisławę Głodowską, pracownika Oddziału Obsługi Północ Wydziału Wspierania Jednostek 
Pomocniczych Miasta. Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad, który 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Przewodniczący Zarządu p. Witold Puchalski zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad  
o punkt 9A – „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Zarządu Dróg Miejskich  
o dokonanie zmian w projekcie planu finansowego na 2024 r.”. Następnie przedstawił okoliczności 
dotyczące złożenia projektu uchwały. Poinformował, że na zbiegu ulic Maszewskiej i Lubowskiej 
konieczny jest montaż lustra drogowego, które ma przyczynić się do poprawy bezpieczeństwa. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wnioskiem. W głosowaniu wzięło udział  
8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0.  
Porządek obrad został zmieniony.  
 
2. Oświadczenia. 
Brak. 
 
3. Komunikaty. 
Przewodniczący Rady poinformował, że : 
▪ następne sesje planowane są na 4 grudnia i 8 stycznia, 
▪ 8 listopada odbędzie się spotkanie z mieszkańcami ulic dochodzących do ulicy Architektów – 

ulice położone na północ a 15 listopada – ulice położone na południe, 
▪ w Wydziale Urbanistki i Architektury procedowany jest projekt inwestycji drogowej na ulicy 

Dziwnowskiej.  
 
4. Informacje Komisji działających przy Radzie Osiedla. 
Przewodniczący Komisji Planowania, Porządku i Bezpieczeństwa p. W. Puchalski poinformował, 
że: 
▪ rozmawiał ze Strażą Miejską na temat zwiększenia liczby patroli na terenie Osiedla,  

w szczególności w rejonie placów zabaw, 
▪ na placu zabaw przy ulicy Przytocznej wykonano prace związane z przycięciem gałęzi oraz  

ma nastąpić uporządkowanie tego terenu, 
▪ trwają konsultacje na temat linii autobusowej na ternie Osiedla, 
▪ ulica Tczewska (odcinek gruntowy) i ulica Łomnica zostały wytypowane do projektu utwardzenia 

z płyt ażurowych. 
 
5. Informacje Zespołu redakcyjnego „Nasze Krzyżowniki–Smochowice”. 
Przewodniczący Zarządu poinformował, że do 6 grudnia należy przekazać materiały  
do świątecznego wydania gazetki. 
 
6. Sprawozdanie Zarządu z wydanych opinii i rozpatrzonych spraw w związku 

z upoważnieniem Zarządu Osiedla wyrażonym w uchwale nr II/6/VIII/2019 Rady Osiedla 
oraz przedstawienie bieżącej informacji z prac Zarządu w okresie między sesjami Rady. 

Przewodniczący Zarządu poinformował, że Zarząd zajmował się bieżącą korespondencją  
z wydziałami, miejskimi jednostkami organizacyjnymi i innymi podmiotami. Zakomunikował,  



że zgłosił zapotrzebowanie na tabliczki informacyjne w ramach kampanii „Ja robię –Ty sprzątasz”. 
Poprosił radnych o wskazanie miejsc gdzie można je zamontować. 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do wydziałów i miejskich jednostek 

organizacyjnych o przesunięcie środków do realizacji w 2024 r.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Pan Radosław Sekulski zapytał o okoliczności powstania uchwały. 
Przewodniczący Zarządu wyjaśnił, że uchwała powstała w wyniku oszczędności, które powstały  
na skutek realizacji zadań w 2023 roku lub konieczności ich przeniesienia na następny rok. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 
8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr LXXII/236/VIII/2023 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania planowego przez Miasto zbycia 
nieruchomości miejskiej położonej przy ul. Mrowińskiej 36. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i wobec braku uwag zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 7, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 1. 
Uchwała nr LXXII/237/VIII/2023 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania  

o podjęcie działań polegających na kontynuowaniu prac związanych z wykonaniem 
połączenia rowerowego „R1” (część zachodnia). 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Pan Andrzej Dłutkowski zaproponował, żeby rozszerzyć projekt i poprowadzić prace  
do Krzyżownik oraz zagospodarować pobocze ulicy Dąbrowskiego. Poprosił również o interwencję  
w sprawie uporządkowania pobocza na ulicy Dąbrowskiego na odcinku od ulicy Kościerzyńskiej  
do ulicy Gorzyńskiej. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 
8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr LXXII/238/VIII/2023 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
9A. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Zarządu Dróg Miejskich  

o dokonanie zmian w projekcie planu finansowego na 2024 r. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i wobec braku uwag zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr LXXII/239/VIII/2023 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
10. Wolne głosy i wnioski. 
Pan A. Dłutkowski poruszył sprawę bezpiecznego poruszania się pieszych po zmroku,  
a w szczególności na wspomnianym już wcześniej odcinku ulicy Dąbrowskiego.  
Przewodniczący Zarządu zaproponował przycięcie krzewów i utwardzenia pobocza pofrezem. 
Pan Henryk Lubawy zwrócił uwagę na fakt, że jest to LXXII sesja Rady Osiedla i przyjmując,  
że sesja trwa ok. godzinę to radni w tej kadencji poświęcili 3 doby na obradowanie.  
Pan R. Sekulski zakomunikował, że stan ulicy Gniewskiej jest tragiczny i otrzymuje skargi  
od mieszkańców.  



Przewodniczący Zarządu powiedział, że Osiedle już interweniowało w tej sprawie do Zarządu Dróg 
Miejskich i otrzymało odpowiedź, że naprawa zostanie wykonana. 
Pan Maciej Bedyński zaproponował, żeby mieszkańcy indywidualnie zgłaszali problem na infolinię 
Zarządu Dróg Miejskich. 
Pan A. Dłutkowski dopytał o autobus, który ma kursować przez ulicę Czarnkowską a następnie 
pasażerowie pieszo musieliby się dostać na stację Wola. Poruszył kwestię nawierzchni na ulicy 
Sytkowskiej, w ciągu której ten ruch by się odbywał.  
Przewodniczący Zarządu odpowiedział, że droga jest często równana, ale po każdych opadach 
pojawiają się dziury i problem powraca. 
 
11. Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 19:56 zamknął LXXII sesję 
Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice. 
 
 
 
 
Protokolant        Przewodniczący Rady Osiedla 
 
 

Sulisława Głodowska       Przemysław Polcyn 
 


